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ALGEMENE BESCHOUWINGEN 1e TERMIJN, 05-11-2018 

 

Voorzitter, 

 

De PvdA fractie kan enige trots op de voorliggende begroting niet verbergen. Een begroting, die in 
dit eerste jaar van de nieuwe coalitie, beleidsarm wordt genoemd, is dus een erfenis van de vorige 
coalitie. Wat we verder voorgeschoteld gaan krijgen merken we wel bij het voorleggen van alle 
plannen. 2019 wordt een belangrijk jaar,  in deze periode zullen veel plannen de revue passeren. 

Uiteraard zullen wij dat vanuit onze rol van de oppositie kritisch volgen. 

 

In deze  bijdrage zullen we stil staan bij actuele onderwerpen die raakvlakken hebben met deze 
begroting. 

 

Basisonderwijs in H.I. Ambacht. 

Het eerste stuk kan ik direct overnemen van de bijdrage van een jaar geleden. Dat ging als volgt: 
“De PvdA vindt het belangrijk dat alle kinderen in Ambacht goed basisonderwijs kunnen krijgen in   
gezonde scholen en  op duurzame locaties. 

Wij blijven het ook wenselijk  vinden  dat alle basisscholen in H.I.Ambacht een bijdrage leveren 
aan de opvang van kinderen van Statushouders, dit zorgt voor een brede integratie in de 
Ambachtse samenleving. 

Door diverse omstandigheden zien we de bouw van de nieuwe scholen wat  stagneren. 

Wat ons betreft moet bij het faciliteren door  de gemeente sprake zijn van een gelijke behandeling. 

Hoe zit het met het budget voor de nieuwe scholen ? De PvdA ging destijds akkoord met een 
financieel plaatje voor de bouw van nieuwe scholen met de mededeling dat de scholen nooit voor 
dat bedrag gebouwd konden worden. In het bedrag zat ook nog de verhuizing van het 
Jeugdspeelpark. Eén school is nu gebouwd( met een eigen bijdrage), de ander wordt 
gebouwd(zonder dat we weet hadden van het startsein voor deze bouw en op een laatste moment 
werd er nog een PH uitgenodigd voor het slaan van de laatste paal) en van 1 school zijn de 
plannen nu in een ver gevorderd stadium.  Scholen spelen een belangrijke rol in de Ambachtse 
samenleving. Wordt het ook niet eens tijd om dit goed uit leggen aan onze burgers? 

Verder vraagt u bij 9.4 van de agenda akkoord te gaan om een bedrag beschikbaar te stellen voor 
een Integraal Huisvestingsplan voor de onderwijshuisvesting 2019. 

de PvdA vindt het belangrijk te weten wat financieel de stand van zaken is van het vorige plan. Wilt  
u dit op korte termijn opleveren ? 

 

 



 

 

Stichtingen en verenigingen 

We lezen nog veel over trots op het bloeiende verenigingsleven. De subsidies aan de verenigingen 
werden al jaren geleden afgeschaft. Een dat is lang niet zo in alle gemeenten en zeker ook niet in 
de Drechtsteden. Een steuntje in de rug voor alle clubs, waar onze vrijwilligers veel werk 
verrichten, zou op zijn plaats zijn. En dan bedoelen we niet een paar consumptiebonnen op de 
Zomerparkdag. Maar voer bv weer een kleine subsidie in voor de jeugdleden bij de club. Eventueel 
met een prestatieafspraak. 

Verenigingen houden ook jeugd van de straat en dragen indirect bij aan een deel van de 
opvoeding. Een goede investering dus. 

 

Voor een tientje per jaar per (jeugd) lid kunnen de clubs goede maar misschien ook wel  leuke 
dingen doen. Dat is een mooi gebaar en altijd beter als met trots de deuren sluiten. 

De grotere verenigingen, vaak sportclubs, zijn meestal wel in het vizier en daarvoor gaat de 
gemeente soms diep in de buidel om de accommodaties op topniveau te houden. Hiervoor willen 
we voor de komende periode aandacht vragen, maak duidelijke afspraken om verrassingen te 
voorkomen. 

Bij de technische vragen rond deze begroting heeft de PvdA om de verantwoording van de 
toegekende subsidies gevraagd voor de Bibliotheek en Cascade. 

Het bedrag voor de Bibliotheek t.o.v. Cascade blijft er uit springen, zijn de activiteiten toegenomen 
? 

Na onderzoek,  door o.a. de PH,  bleek dat de getallen inzake het aantal leden, maar ook meer, 
niet kloppen. Hierover is overleg met de Bibliotheek en   de provincie. Het zal u niet vreemd 
overkomen dat wij volgend jaar opnieuw kritisch naar de getallen zullen kijken. Wij volgen dit 
nauwlettend omdat wij ook het  maatschappelijk belang van een bibliotheekorganisatie inzien.  

 

 

Jeugdzorg 

Een pittig dossier voor de nieuwe  wethouder, maar ook een uitdaging om er iets van te maken. 

Fijn dat het “Lokale impuls”, wat vorig jaar speciaal voor Ambacht werd geïntroduceerd, structureel 
wordt. Geen weggegooid geld, maar ten volle de eigen verantwoording nemen in een dossier wat 
regionaal wordt uitgevoerd. Wat ons betreft is dat ook Gewoon Ambacht. 

Recent hebben wij vernomen dat we 0,0 krijgen uit de stroppenpot van het rijk. Is dit nog van 
invloed op het beleid? 

 

De Partij van de Arbeid vindt dat de communicatie  over de sociale regelingen verbeterd kan 
worden . Verder  ontbreekt het nog steeds aan een sociale kaart. 

De Wijkteams doen het goed  en de professionaliteit breidt daarbij steeds verder uit. Zaak blijft wel 
dat de burger de nodige hulp moet kunnen vinden.  We moeten op zoek naar diegene die hulp 
nodig hebben, maar zich niet melden. Geen makkelijke taak , maar aangeven dat we alleen oog 
hebben voor zij die zich melden is te zwak. 

En dan tenslotte voorzitter en PH in dit dossier, de eigen bijdrage bij de WMO wijzigt per 1-1-2020, 
wat we als Drechtsteden al een jaar eerder invoeren, dus per 1-1-2019, om te kijken hoe het werkt. 

Wethouder Paans, verantwoordelijk in de regio voor dit dossier, wist zich bij de Drechtraad slechts 
te verdedigen met de woorden  ”we volgen het landelijk beleid”. In dat in de wetenschap dat we 
hiervan mogen afwijken, vonden wij de uitspraak zonder Drechtraad besluit nogal voorbarig. 

Maar waar gaat het om. De eigen bijdrage gaat omhoog van  € 11,00 euro  naar de € 17,50 per 4 
weken. Dit lijkt niet veel maar voor de personen waarvoor  elke euro telt is het veel geld en dan 
ook nog eens in de wetenschap dat de doelgroep die veel gebruik maken van WMO voorzieningen 



 

 

er straks financieel nauwelijks op vooruit gaan. We hadden meerdere jaren overschotten op de 
WMO gelden, dit mocht niet gelabeld worden maar ging naar de Algemene reserve. Dat geld is er 
nog, want de Algemene reserves worden nog flink aangevuld. Laten we wat voor deze doelgroep 
doen, toon lef, ook dat is Gewoon Ambacht. 

Uiteraard zal dit onderwerp uitgebreid aan de orde komen bij de komende Drechtstedendinsdag. 

 

Voorzitter, terecht is er veel aandacht voor de jeugd, maar laten we de ouderen niet vergeten, de 
vergrijzing zet verder door in Ambacht. Daar hoort een gedegen ouderenbeleid bij. In de toekomst 

zien we daar graag meer van terug. 

 
Centrumgebied 

Vorige maand kregen wij een presentatie over de Detailhandelsvisie en de Gebiedsvisie Graaf 
Willemlaan. 

De versterking van de Schoof is van levensbelang voor dit winkelgebied. Daarbij moet het aanbod 
van winkels voor elke burger iets bieden en een natuurlijke loop moet terug in het gebied. Er moet 
weer gewinkeld worden en dat is meer dan boodschappen doen. De combinatie van die twee zal 
de Schoof goed doen. Het laatste nieuws is dat de Action in de Schoof komt. Als alle plannen 
uitkomen is de leegstand in één keer opgelost en zijn alle winkels bezet. De fractie van de PvdA 
maakt zich wel zorgen om de parkeerdruk rondom de Schoof en zien graag een oplossing voor dit 
probleem voordat de Action opengaat.  

De PvdA juicht toe dat het Centrumgebied een groen karakter krijgt met natuurlijke verbindingen. 
Op de  plaats van de Willem de Zwijgerschool zien wij graag laag gestapelde woningbouw voor de 
doelgroep 55+, betaalbare huur- of koopwoningen of een combinatie daarvan. De voorzieningen 
zijn door de ligging binnen handbereik, maar voorzitter de gemeenteraad gaat er niet over, volgens 
de procesbeschrijving gaat de raad slechts het genomen besluit bespreken. Als dat zo  is dan zal 
bij een volgende volksopstand de plannen nog kunnen wijzigen. 

 

Wonen 

In de maand september jl kregen wij bij een presentatie een mooi overzicht van alle cijfers en 
percentages op het gebied van wonen. 

Daaruit blijkt dat we in Ambacht gemiddeld de hoogste prijs betalen voor een koopwoning in 
Drechtsteden, dat we naast het afbouwen van Volgerlanden-Oost geen ruimte meer hebben om 
verder mee te doen aan het realiseren van de opdracht die het rijk voor deze regio heeft 
neergelegd, maar het zegt ook dat we percentsgewijs minder sociale huurwoningen hebben dan 
Wassenaar. Cijfers waar we niet omheen kunnen, dit moeten we echter wel aan alle tafels 
uitspreken. 

De cijfers zeggen ook iets over kortzichtig beleid, we bouwen veelal voor de huidige behoefte, 
terwijl er een visie op doorstroming gewenst is. We hopen  dat dat in de komende plannen wordt 
meegenomen. Ook als Ambacht volgebouwd is moet er een “Woonbeleid” liggen. 

Vorig jaar werd een motie van PvdA  aangenomen om onderzoek te doen naar de behoefte voor 
de Blijverslening. De Blijverslening is een een middel om huiseigenaren langer in hun eigen huis te 
laten wonen door het verstrekken van een lening van de gemeente. De huiseigenaar is dan niet in 
staat om zelf een aanpassing van de woning te kunnen betalen. Het bedrag kan geleend worden 
tot 50.000 euro tegen een relatief laag rente percentage. 

Het college heeft geprobeerd om onze vragen over het niet uitvoeren van de motie te 
beantwoorden. Op dit onderwerp werden wij niet tevreden gesteld, vandaar dat de PvdA fractie 
opnieuw oproept om de aangenomen motie uit te voeren. Op verzoek van het college werd 
destijds de tekst van de motie nog aangepast. 

 



 

 

Voor elke Ambachter een betaalbare woning is wat ons betreft ook Gewoon Ambacht. 

 

Groen 

Onder het motto “teveel groen kost ook poen” willen wij aandacht vragen voor de 
onkruidbestrijding in de openbare ruimte. Er is hier in het recente verleden flink op bezuinigd, dit 
zal financieel zijn vruchten hebben afgeworpen, maar menig burger moet per jaar meermaals op 
de knieën als hij wil participeren in het schoonhouden van deze ruimtes. 

De PvdA vindt dat er weer geld besteed kan worden, en minimaal een extra maai- schoffel en 
snoeibeurt aan de orde kan zijn. Het riet is nog even een extra dingetje, kijk maar eens om u heen 
in Ambacht. 

Het idee voor een Babybos,  dan wel “geboortebomen”,  is gelanceerd en in een gesprek met de 
PH nog eens uit de doeken gedaan. Ambtenaren gaan nu, wellicht samen met de fractie, naar een 
passende invulling kijken om zo een bijdrage te leveren aan de extra 500 te planten bomen.  

 

Afvalbeleid 

Onze burgers zijn verwend met het Mollen-systeem, zij verbinden de relatief hoge bijdrage aan de 
services die het oplevert. Willen wij dat de inwoners meer en beter afval gaan scheiden dan zullen 
we iets moeten bieden, waarbij de burger snel kan zien wat het oplevert. Er zijn diverse 
mogelijkheden, ook in omringende gemeenten, die zo de inzameling stimuleren. 

Het idee om het grofvuil niet meer gratis op te laten halen vinden wij een slechte bezuiniging, u 
pakt de doelgroep die daar vaker van afhankelijk is. Om het inkomens afhankelijk te maken lijkt te 
ingewikkeld, maar met een bredere beurs heb je eerder de mogelijkheid om de milieustraat te 
bereiken. Nog een reden om deze slechte bezuiniging niet door te laten gaan is het gevaar van 
dumpen van grofvuil in de openbare ruimte. Bewijs is dat  gemeente die dit ingevoerd hebben, hier 
last van hebben. 

Laat voorts bewoners zien wat HVC allemaal met het afval kan (of niet kan). 

 

Duurzaamheid 

Het tijdverlies bij de plannen in de Ambachtse-Zoom levert  winst op voor de duurzaamheid. Het 
zijn  plannen waar je enthousiast van wordt. Met de omwonenden is bijna alles geregeld, als we nu 
ook nog de juiste bomen plaatsen zodat paarden niet ziek kunnen worden, lijkt het erop dat we alle 
neuzen de goede kant op hebben. 

De energietransitie in de regio Drechtsteden wordt voortvarend opgepakt. Ook vorig jaar gaven wij 
aan dat het sneller gaat dan we denken, en dat wordt ook nu weer bevestigd. Logisch, want steeds 
meer mogelijkheden dienen zich aan. 

Van het gas af en warmtenet bv, alleen al het verschil in denkwijze is anders dan vorig jaar. 

Wees flexibel bij het opstellen van plannen en blijf op zoek naar de mogelijkheden om transities 
betaalbaar te houden voor elke portemonnee. 

Er zijn plannen om van Ambacht zo snel mogelijk een Fairtrade gemeente te maken, de PvdA 
werkt hier graag aan mee.  

Economie 

Voorzitter, de PH economie heeft onlangs een kapperszaak heropend met een soort 
heggenschaar, je moet het ook weer niet gaan overdrijven in dit dorp. Iedereen ziet dat het 
economisch beter gaat en dat steeds meer inwoners daarvan profiteren. 

Het gebied Antoniapolder ondergaat een prachtige metamorfose. Mooie bedrijven krijgen 
spectaculaire gebouwen. Met de  ontwikkeling van het Waterbusplein zal het gebied een uitstraling 
krijgen waar menig gemeente jaloers op zal zijn. De PH verdient hier terecht een compliment voor 
zijn inspanningen. 



 

 

Vorig jaar vroegen wij aandacht voor de kleinere bedrijven en ZZP-ers, we zien gelukkig dat zij de 
aandacht krijgen die zij verdienen, ook zij dragen bij aan de economische prestaties in onze 
gemeente. 

 

Veiligheid 

We voelen ons veilig in Ambacht,  de cijfers die onze burgers dat geven wijzen dat uit. Toch 
kunnen we niet te euforisch zijn. Recente cijfers geven reden tot bezorgdheid.  Buurtpreventie is  
een onmisbare organisatie geworden. Een enthousiaste groep vrijwilligers die controleren en 
aangeven en wat we kunnen doen het gevoel van veiligheid te behouden. 

De overlast van jongeren is een ander verhaal. Op diverse plekken in onze gemeente ervaren 
inwoners overlast van jongeren, met of zonder scooters. Waar de overlast wat lastig blijkt aan te 
pakken, juichen wij de maatregelen die deze overlast beperken, toe. Ook het aanspreken van de 
ouders door de handhavers lijkt ons van essentieel belang, ook als deze ouders in andere 
gemeenten wonen. 

Laten we ook blijven nadenken hoe we de jeugd kunnen faciliteren, de kreten “er is maar weinig te 
doen in Ambacht”en “waar kunnen we naar toe?” wordt nog wel gehoord. 

 

Onze fractie maakt zich  ook wat zorgen over de verkeersveiligheid in ons dorp. 

Met name voor de fietsers in het centrumgebied kunnen er gevaarlijke situaties ontstaan. Als 
volgend jaar de Action naar de Schoof komt is de verwachting dat de Schoof meer bezoekers trekt 
waarbij vooral veel bezoekers gebruik zullen maken van de fiets. De belangrijke toegangswegen 
naar de Schoof, de Graaf Willemlaan en de van Godewijckstraat, zijn tot nu toe niet voorzien van 
gescheiden fietspaden. Een situatie die gevaarlijke toestanden kan opleveren voor vooral fietsers. 
Dit gaat zeker ook gelden bij bepaalde gebieden waar nu scholen zijn of gebouwd zullen gaan 
worden. Graag aandacht hiervoor vanuit het college. 

 

Regio Drechtsteden  

In de campagne voor de laatste gemeenteraadsverkiezing gebruikten wij  weer de volgende 
stelling: 

“Als je de zelfstandigheid van Ambacht serieus neemt, dan werk je uitgebreid samen in de regio”, 
die stelling hanteren we  nog steeds. 

Wat ons betreft geldt dat voor alle  Drechtsteden gemeenten.  Dordrecht vroeg aan 
Onderzoeksteam Berenschot om te onderzoeken hoe het momenteel zit met deze samenwerking. 

We kijken uit naar het rapport wat wordt opgesteld door een commissie olv oud-minister Deetman. 

Voorlopig hanteren wij het volgende  credo: “Werk samen maar pas goed op je eigen vingers “. 

 

Voorzitter, afsluitend,terugkomend op de begroting. Die ziet er prima uit, al mag er geen disbalans 
ontstaan tussen overschotten, zoals algemene reserves en voelbare tekorten. 

Armoede is groter dan alleen het halen van een voedselpakket, wat overigens in Ambacht alleen in 
een kerk kan, maar dat terzijde. 

Wij zullen de burger blijven aanspreken op de eigen verantwoordelijkheid, maar voor je het  weet 
kan je leven er ineens heel anders uitzien. Hoe mooi zou het zijn als de gemeente kan zorgen voor 
een breed vangnet, los van de wettelijke en soms sobere landelijke en/of   regionale afspraken. 
Dan kan iedereen blijven meedoen in onze gemeente.  Ziet u dat ook als Gewoon Ambacht ?. 

 

Wij danken het ambtelijk apparaat voor de inzet en de stukken die leiden naar de voorliggende 
begroting. 



 

 

 

De PvdA fractie H.I.Ambacht wenst het college, bij voorbaat, veel succes toe bij het verder 
besturen van ons mooie t' Ambacht. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


